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Skärholmens
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Protokoll 9/2022

Protokoll

Skärholmens stadsdelsnämnds råd för
funktionshinderfrågor

Tidpunkt:
Tisdag 2022-11-11 klockan 10.00-12.00
Förmöte klockan 09.00-10.00 (endast rådet)

Plats: Bodholmsplan 2, Skärholmen sammanträdesrum Norrholmen,
plan 7.

Justering:
Godkänd digitalt:
Axel Otten
Ordförande.
2022-11-12

Margareta Jonsson
Justerare
2022-11-13

Närvarande:
Ledamöter:
Lotta Rosenström
Karin Rask
Stig-Joeran Samuelsson
Axel Otten
Margareta Jonsson
Anette Rosing

Övriga:
Två teckentolkar. Stockholms Tolkförmedling

Skärholmens stadsdelsförvaltning. Leo Westerblom sekreterare.

Återbud:

Mikael Erdefelt



§ 1 Mötets öppnande

Mötets ordförande Axel Otten förklarar dagens sammanträde
öppnat.

§ 2 Presentationsrunda

Närvaron på dagens sammanträde noteras.

§ 3 Godkännande av dagordning

Mötet godkänner den utsända dagordningen med vissa tillägg.

§ 4 Val av justerare

Mötets ordförande och ledamoten Margareta Jonsson väljs till att
justera dagens protokoll.

§ 5 Föregående protokoll

Protokoll 8/2022, Sammanträde 2022-09-23.

Protokollet från föregående sammanträde godkänns.

§ 6 Information från förvaltningen

a) Information om samarbete med Röda Korset. Kim.
Föredragande har förhinder. Frågan bordläggs

b) Andreas
Föredragande har förhinder. Frågan bordläggs
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§ 7 Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde

Synpunkter från rådet på nämndens ärenden sammanträde 2022-
11-17:

Punkt 23. Handlingsplan stadsgemensam basnivå för det hälsofrämjande,
förebyggande och uppsökande arbetet riktat till seniorer. - svar på remiss
SKHLM 2022/661.

Rådets synpunkter:
I Äldreförvaltningens remiss om handlingsplan sidan 6 och framåt
anges inte att den pigga, alerta gruppen eller gruppen med behov av
stöd kan ha behov av ledsagning. I handlingsplanen anges endast att
gruppen med behov av stöd kan vara föremål för ett förebyggande
arbete. Rådet anser att stadsdelsnämnden bör uppmärksamma att
behovet av ledsagning finns för många personer som ingår i de
beskrivna grupperna.

För övrigt anser rådet att det förhållandet att en funktionshindrad
har en handläggare på kommunen enligt Socialtjänstlagen eller LSS
som man måste byta för att man fyller 65 år är negativt. Den nya
handläggaren kan sakna kontinuiteten och kunskaper om det
speciella handikappet som kunden har.

Rådet önskar också få veta mer om hur informationen från
förvaltningen går ut till medborgare om kommunens olika
stödinsatser till funktionshindrade.

Punkt 25 på föredragningslistan: "Markanvisning för del av fastigheten
Skärholmen 2: 1 •

Rådet har frågor om lokaliseringen de tilltänkta LSS-bostädema
Skärholmen 2: 1. Kommer de att vara placerade så att det blir svårt
att nå kollektivtrafiken och rådet uppfattar placeringen som
olämpligt med anledning av trafiken. Området som kommer återstå
för promenader och rekreation begränsas när grönområdet bebyggs.
I det beslutade underlaget framgår att det är få parkeringsplatser
som upplåts för besökande och tillfällig personal. Rådet anser att
det är negativt att informationen till stadsdelsnämnden och rådet om
markanvisningen kommer när beslutet i exploateringsnämnden
redan är klart.
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§ 8 Särskilda frågor till detta möte

Genomgång av Tyck-till appen

En inbjudan har skickats ut till Sara Heppling Trygg vilken har bett
om att få återkomma till nästa sammanträde.
Rådet diskuterar frågan och några har använt Tyck-till appen med
viss framgång.

Focus Skärholmen

Punkten bordläggs.
En inbjudan har skickats ut till Sara Heppling Trygg vilken har bett
om att få återkomma till nästa sammanträde.

Möte om funktionshinderråden

Den centrala staden har sammankallat till ett informationsmöte 1
december på World Trade center i Stockholm. Mötet ska handla om
organiseringen av nästa års funktionshinderråd. Representanter från
funktionshinderrådet kommer att delta. Kommunfullmäktige tar
beslut om ny organisering och arbetssätt för stadens
funktionshinderråd under november månad.

Nominering av ledamöter

När det gäller nomineringar till kommande kommande
mandatperiod från 2023 har Funktionsrätt Stockholm påbörjat det
arbetet och kan komma att kunna meddela nomineringar under
december så att nämnder och bolag kan starta året med att välja nya
ledamöter.
Mötet diskuterar frågan om kommande års råd kandidater i rådet.
Av nuvarande ledamöter kommer Anette Rosing, Lotta Rosenström
och Axel Otten att kandidera.

Trygghetsvandringarna

De av stadsdelsförvaltningen med fleras arrangerade
trygghetsvandringar i Skärholmens stadsdelar som pågår har haft
deltagare från funktionshinderrådet. Karin Rask deltog i Vårberg.
Axel Otten, Karin Rask och Lotta Rosenström har varit med på
vandringen i Skärholmen. Framför allt handlade vandringarna om
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belysning. Tyvärr fanns inte utrymme för att ta upp de
funktionshindrades problem i den fysiska miljön under alla av de
genomförda vandringarna. Det var många som deltog, vilket kan ha
påverkat möjligheterna. Det var bra upplagt av arrangörerna vad
gäller vandringsväg, information och att det var representanter för
staden med flera. Rådet knöt också kontakt med centrumledningen
för Gallerian i Skärholmen. Karin Rask från rådet kommer att delta
i kommande vandring i Sätra.

Rådet noterar också att i protokoll från Kommunstyrelsens centrala
funktionshinderråd har man påpekat att vid ombyggnader i Staden
så finns allmänna riktlinjer om vad gäller belysning och ytskikt.
Skärholmens funktionshinderråd anser att i Skärholmens stadsdelar
finns flera brister i detta avseende.

§ 9 Skrivelser och rapporter

Axel Otten rapporterar att han har haft kontakt med de personliga
ombuden och stadsdelsförvaltningens enhetschef för
socialpsykiatrin Cesar Rodriguez. Tanken är att etablera ett
samarbete så att ombuden regelbundet besöker träffpunkten Portis
och träffar förvaltningen för att utbyta erfarenheter kring
målgruppen.

§ 10 Post till rådet

Utskickat på mejl till rådet:
* Protokoll från Skärholmens stadsdelsnämnds
oktobersammanträde.
* St Julianpriset 2023.
* Kommunstyrelsens funktionshinderråd sammanträde 2022-10-24
med två tillhörande bilagor
* Länk Skärholmens stadsdelsnämnd sammanträde Möte 1021- l l-
17 I McetingPlus rsv-1 (stockholm.se)

* December månads program för Skärholmens stödenhet med
aktivitetscenter.

§ 11 Punkter till nästa möte

Nästa sammanträde den 9 december. Punkter på dagordningen:
* En summering av rådets arbete (Andreas Thorstensson bjuds in.)
* Lättläst
5



* Beslut om rådets iPads. Hur det är tänkt?
* Nästa gång är den sista i rådets mandatperiod. Förslag om att äta
lunch klockan 13.00 vid Långbro värdshus. Hur hanterar staden
frågan om tolkar? Lotta Rosenström kontaktar Maria Nilsson.
* Anslag till rådet för att köpa in bok? Rådet önskar köpa in Boken
Byggikapp Handikapp.
* Samarbete med Röda Korset (Kim Randrup bjuds in.)
* Fokus Skärholmen
* Tyck till appen

§ 13 Mötet avslutas

Mötet gör en utvärdering av dagens sammanträde och kommer fram
till att det fungerat bra. Tyvärr kom ingen från förvaltningen till
sammanträdet. Ordföranden tackar för deltagande vid dagens möte
och avslutar mötet.

Sammanställning fattade beslut:
Lotta Rosenström kontaktar nämndsekreteraren Maria Nilsson
angående samarbetsanslag till litteratur, tolk utanför sammanträdet

ochz::in~~~

Leo Westerblom, sekreterare
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